

# 國立暨南國際大學 113 學年度學雜費收費標準一覽表

## NCNU Tuition and miscellaneous fees

一、各項費用（以新台幣計，單位：NT）

國立暨南國際大學各項費用收費標準一覽表					
(一) 學雜費					
院系別	科技學院： 資訊工程學系 土木工程學系 電機工程學系 應用化學系 應用材料及光電工程學系 科技學院學士班 人工智慧與機器人碩士學位學程 管理學院： 資訊管理學系	管理學院： 經濟學系 國際企業學系 財務金融學系 觀光休閒與餐旅管理學系 管理學院學士班 新興產業策略與發展碩士學位學程 新興產業策略與發展博士學位學程	人文學院： 中國語文學系 社會政策與社會工作學系 外國語文學系 歷史學系 公共行政與政策學系 東南亞學系 東南亞學系人類學碩士班 華語文教學碩士學位學程 文化創意與社會行銷碩士學位學程  教育學院： 國際文教與比較教育學系 教育政策與行政學系 諮商心理與人力資源發展學系 教育學院學士班 課程教學與科技研究所	護理暨健康福祉學院： 護理學系	
學士班	學費	32,745	32,457	32,457	30,980
	雜費	19,923	13,634	13,234	23,635
	總計	52,668	46,091	45,691	54,615
碩士班	學雜費基數	33,494	27,776	25,533	-
	學分費	2,600	2,600	2,600	-
博士班	學雜費基數	32,478	25,978	25,406	-
	學分費	2,600	2,600	2,600	-
(二) 書籍費依照所修習的課程與出版商的訂價而有不同，每學期約需2,000至3,000元。					
(三) 住宿費					
1. 大學部宿舍(四人房)，每學期需繳8,800元；研究生宿舍(二人房)，每學期需繳11,289元；住宿生並需繳交300元宿網使用費。 2. 住宿保證金，入宿時需繳2,000元，於退宿時退還。					
(四) 每個月伙食及生活費大約需6,000元。(依個人花費習慣而定)					
(五) 保險費					
外國學生健保費		4956元(826*6個月)	平安保險費		325元
(六) 其他費用					
1. 語言實習費750元(選修英文聽力者須繳) 2. 運動設施使用費550元 3. 電腦及網路通訊使用費350元					

(七) 注意事項

1. 其他費用本收費標準表各項費用每學年度均有可能調整，每學期應繳費用須以當學年度實際公告為準，本表各項收費標準僅供參考。
2. 113學年度學雜費收費標準於報請教育部核定後，另於本校網頁公告。
3. 本表所列各項費用係每學期需繳費用。每一學年分2個學期分別繳費。

Tuitions and Other Fees: The unit of fees: **NTD**

College/ Department		College of Science and Technology	College of Management	College of Humanities	College of Nursing and Health Welfare
		Department of Computer Science and Information Engineering, Department of Civil Engineering, Department of Electronic Engineering, Department of Applied Chemistry, Department of Applied Materials and Optoelectronic Engineering, Master Program in Artificial Intelligence and Robotics, Bachelor Program of College of Science and Technology  College of Management Department of Information Management	Department of Economics, Department of International Business Studies, Department of Banking and Finance, Department of Tourism, Leisure and Hospitality Management, Interdisciplinary Program of College of Management, Master Program in Strategy and Development of Emerging Industries, Doctoral Program in Strategy and Development of Emerging Industries	Department of Chinese Language and Literature, Department of Social Policy and Social Work, Department of Foreign Language and Literature, Department of History, Department of Public Administration and Policy, Department of Southeast Asian Studies, Master program in Anthropology Studies, Master Program in Teaching Chinese as Second Language, Master Program in Cultural Creativity and Social Marketing.  College of Education Department of International and Comparative Education, Department of Educational Policy and Administration, Department of Counseling Psychology and Human Resource Development, Graduate Institute of Instructional Technology, Interdisciplinary Program of College of Education	Department of Nursing
Bachelor	Tuition	\$32,745	\$32,457	\$32,457	\$30,980
	General fees	\$19,923	\$13,634	\$13,234	\$23,635
	Total	\$52,668	\$46,091	\$45,691	\$54,615
Master	General fees	\$33,494	\$27,776	\$25,533	
	Tuition (Fee of each credit)	\$2,600	\$2,600	\$2,600	
Ph.D.	General fees	\$32,478	\$25,987	\$25,406	
	Tuition (Fee of each credit)	\$2,600	\$2,600	\$2,600	

**2. Textbook costs:** vary from program to program, but average about NT \$2,000 to \$3,000 each semester.

**3. Accommodations:**

(1) The university dormitory (four-person room) rates NTD 8,500 per semester; the postgraduate dormitory (two-person room) rates NTD 12,700 per semester; the students also need to pay NTD 300 for the use of the internet. (2) Accommodation deposit, NTD 2,000 must be paid at the time of check-in, and refunded at the time of check-out.
<b>4. Living expenses:</b> approximately NT \$6,000 per month.
<b>5. Health Insurance:</b> (1) Foreign Student Medical Insurance: NT \$4,956(\$826 * 6 months) per semester. (2) Life Insurance: NT \$325 per semester.
<b>6. Other Fees:</b> Language equipment charge NT \$750 (elective course for English Listening Comprehension). Sports facilities fee NT \$550. Computer and network communication fee NT \$350.
<b>7. Notes:</b> 1. The fees in this table of fees may be adjusted every academic year. The fees payable in each semester must be subject to the actual announcement of the academic year. The fees in this table are for reference only. 2. The tuition and miscellaneous fees for the 113 academic year will be announced on the school's website after being submitted to the Ministry of Education for approval. 3. The fees listed in this table are required to be paid every semester. Each academic year is divided into 2 semesters to pay separately.

二、學雜費退費基準：本校學生休、退學退費標準，依教育部「專科以上學校學雜費收取辦法」辦理，退費基準表，如下：

休、退學時間	學費	雜費	平安保險
註冊後開學前者	退 2/3	全退	不退
上課未達學期 1/3 者	退 2/3	退 2/3	不退
上課逾學期 1/3 者	退 1/3	退 1/3	不退
上課逾學期 2/3 者	不退	不退	不退

▲ Refund of Tuition and Incidental Fees for Withdrawal or Susp :

Time of Withdrawal/Suspension	Tuition fees	General fees	Health Insurance
Before/On the day class starts	Two thirds	Full Refund	No refund
The dayclass starts and before one third of the semester has passed	Two thirds	Two thirds	No refund
Class has started (including the day class starts) for a third of the semester, but before two thirds of the semester has passed	One third	One third	No refund
Class has started (including the day class starts) for two thirds of the semester	No refund	No refund	No refund